
 

  

Näringslivsråd 2024-02-05 
 

Plats: Kommunhuset Vänersborg 
Tid: 17:00-20:00 
 
Närvarande: Alisia Johansson, Mats Andersson, Benny Augustsson, Maria Engström-
Weber, Lena Tegenfeldt, Henrik Harlitz, Andreas Knutsson, Eddie Sandin, Axel Bergs-
trand, Ola Hermansson, Madeleine Ekholm, Thore Johansson, Sofia Jessen, Patrik Jatko 
och Gunbritt Reteike.  
 

1. Välkommen 
Benny hälsade välkommen till dagens möte.  
 

2. Näringslivsstrategin 2024-2030   

Uppdatering och summering av vårt arbete med näringslivsstrategin 2024–2030. 

Sofia gick igenom Näringslivsstrategin med rådet och lyssnade in kommentarer. 

Det var många bra synpunkter som kom in från de närvarande och en bra diskuss-

ion hölls. 

 

 
3. Näringslivsavdelningen 2024 

Näringslivsavdelningen presenterade planerade aktiviteter och arbetssätt för 2024.  

 

Etableringsarbete: 

-Interna Lotsgruppen har blivit Näringslivsgruppen och bistår vid större etableringar 

-En etableringsgrupp bistår mindre etableringar 

-En etableringsgrupp för centrum startas inom kort 

-Riktlinjer/handlingsplan för etableringsarbete tas fram 

 

Platsutvecklingsarbetet: 

-Finns idag 6 arbetsområden och en platsutvecklingsgrupp som leder arbetet 

-Aktuella projekt presenterades 

 

Industriell symbios med Formas-medel: 

-Vatten: processvatten I Brålanda 

-Mat 

-Förbereder för ett Formas fortsättningsprojekt ihop med Fyrbodal och två andra kommu-

ner. 

 

Mätningar 2024: 

-Insiktsmätningen presenteras 24/4 

-Svenskt Näringslivs betyg presenteras 21/5 

 

Sofia passade också på att lyfta Hållbarhetsveckan lite extra, som kommer att genomföras 

18–24 maj och uppmanade alla att undersöka om man vill delta på något sätt. Hon lyfte 

också företagens klimatmål. 

 
4. Laget runt  

➢ Arbetsförmedlingen 
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Har fått ett nytt regleringsbrev. Uppdrag 2024: motverka arbetslösheten för de som 
står långt från arbetsmarknaden. Matcha på långtidsarbetslösa, felaktiga utbetal-
ningar, rörlighet geografiskt med mera. Arbetslösheten i Fyrbodal nere på 6,9%, man 
gör mycket bra. 7,3% i Vänersborg, en minskning, vilket är bra. Lediga jobb har minskat 
då företagen inte vågar anställa just nu. 
 

➢ Brålanda Företagarförening 
Man kommer satsa ännu mer på infrastrukturgruppen. Man kommer också att arbeta 
med en krisgrupp bestående av föreningar med flera. En turistkarta ska bli klar i som-
mar. Andra lördagen varje månad planerar man för temalördagar. Årsmöte 26 mars. 
 

➢ Fastighetsägarna 
Fastighetsägarna har lite jobbigt just nu med ökade kostnader. Man har allierat sig 
med Vänersborgsbostäder och med Vänersborgs kommun när det gäller kostnader 
kopplade till Vattenfall och för gemensamma diskussioner. 
 

➢ Forum Vänersborg 
Forum har många aktiviteter på gång; Walk & Talk, Affärsluncherna, Vänersborgsgalan, 
Dryck och Deli som är ett nytt evenemang. Artscape blev väldigt lyckat och man plane-
rar någon form av fortsättning. Forum vill starta någon form av kulturbiennal också, 
där man vartannat år tar hit duktiga konstnärer. Redan i sommar kan det bli någon 
form av utställning i Plantaget.  
 

➢ Företagarna 
Nomineringstiden är över för i år men pris kommer delas ut till Årets Företagare och 
Årets unga företagare. Jobbar vidare med brott mot företagare. Årsmöte 5 mars.  

 
➢ Kunskapsförbundet 

-Ingen på plats 
 

➢ LRF 
-ingen på plats 
 

➢ Trestad företagarförening 
-ingen på plats 
 

➢ Visit 
Maria är just hemkommen från mässan i Tyskland. Strejk, blockeringar av bönder på 
gatorna bjöd på stora utmaningar. Maria är med i landslaget i turism i Sverige och hon 
har bemannat mässan i fem år. Nu står en mässa i Wien på tur. En jobbmässa ihop 
med Turistrådet görs inom kort för att locka fler att arbeta inom besöksnäringen. Idag 
har man 150 medlemsföretag som man också gör utbildningar för. 

 
➢ Vänersborgsföretagen 

Ola representerade Vänersborgsföretagen för första gången. Han och Elisabeth kom-
mer att varva framöver. Eftersom mötet var Olas första hade han inte hunnit stämma 
av så mycket med Vänersborgsföretagen, han berättade dock om invigningen hos VGB 
Group som planerades då utbyggnaden nu är klar. Vänersborgsföretagen hade en träff 
ganska nyligen på Vargön Alloys då Olof Manner också deltog. 

 
➢ Vänersborgs kommun 
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Benny Augustsson 
Benny berättade om skredsäkringen i Wargöns Industri- och innovationspark. Det är 
hundratals pålar som ska ner och mycket massor som ska bort. Man ska ha möte med 
Trafikverket för att titta på finansiering för tågstoppet i Brålanda år 2028. Kommunen 
försöker påverka och förhandlar med Västra Götalandsregionen. 
Brinkebergskulles sluss diskuteras och det kommer nog att bli ett samråd till. Det hela 
kommer nog att stå klart 2032. Friluftsstrategin ska ut på samråd. 
 

Lena Tegenfeldt 
Man undersöker möjligheten för bredband på bergen. Först ska det göras en förstudie 
för att dra upp fiber och mast. Svea Skog är positiva. Därefter kan bygglov sökas och 
VGR kan vara med och medfinansiera. Höjden på mast diskuteras. Det är en lång pro-
cess men positivt att man startat. Ett av kommunens klimatlöften är att ta fram en lad-
dinfrastruktur och nu ska den upp i fullmäktige. 

 
Mats Andersson 
Arbetet med mål och resursplan inför 2025 har påbörjats. 
 
Eddie Sandin: 
FÖP Brålanda är nu ute på granskning. Detaljplanen för sportcentrum jobbar man 
också med. Byggsidan var all time high 2022, dock dämpades det 2023. Nu dämpas det 
ytterligare för 2024. Ett pris för arkitektur är på gång.  
 
Andreas Knutsson: 
Inom några veckor öppnar Dalbobron igen. 
 
Näringslivsavdelningen: 

 -Områdesträffar, 3 st våren 
 -FrukostForum, hela året  
 -Nyhetsbrev/Nyårskalender 
 
 

5. Tack för idag! 
Sofia meddelade att detta var hennes sista Näringslivsråd och att nästa gång är Jill tillbaka 
igen. Mötet tackade henne för året som gått och att hon hade möjlighet att rycka in. Man 
önskade Sofia lycka till i det kommande uppdraget på Fyrbodals kommunalförbund, där vi 
fortsatt kommer att ha kontakt. 
Benny tackade alla för att man lagt ner tid att komma och för engagemanget på mötet, 
stort tack! 
 

 
Vid pennan: 
Gunbritt Reteike 


